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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego oraz do prezesa Zarz¹du
Narodowego Funduszu Ochrony Œrodowiska i Gospodarki Wodnej Jana R¹czki

Szanowny Panie Ministrze! Szanowny Panie Prezesie!
Z niepokojem ws³uchujê siê w g³osy beneficjentów funduszy unijnych, w szczególnoœci beneficjen-

tów projektów z II Osi Programu Operacyjnego Infrastruktura i Œrodowisko 2007–2013, dotycz¹ce nieu-
chwalenia bud¿etu Unii Europejskiej na rok 2011, co mo¿e skutkowaæ prowizorium bud¿etowym nawet
na kilka miesiêcy tego roku. Beneficjenci pragn¹cy realizowaæ projekty obawiaj¹ siê braku œrodków
i koniecznoœci przynajmniej tymczasowego zawieszenia wykonywania inwestycji, zaœ realizuj¹cy pro-
jekty obawiaj¹ siê zachwiania p³ynnoœci finansowej.

Projekty z II Osi POIiŒ charakteryzuj¹ siê du¿¹ kapita³och³onnoœci¹, s¹ te¿ niezwykle skomplikowa-
ne, nie tylko pod wzglêdem technologicznym, ale i pod wzglêdem w³asnoœciowym, gdy¿ ich realizacja
nierzadko wi¹¿e ze sob¹ po kilkanaœcie samorz¹dów lokalnych. Nie istnieje mo¿liwoœæ osi¹gniêcia za-
k³adanych efektów ekologicznych bez ca³kowitego zakoñczenia realizacji inwestycji i uzyskania pozwo-
lenia na unieszkodliwianie odpadów dla nowo powsta³ych ZZO. Brak realizacji tych projektów
spowoduje znacz¹ce uci¹¿liwoœci dla Polski jako pañstwa cz³onkowskiego UE, w³¹cznie z dotkliwymi
karami finansowymi. Wobec nieuchwalenia bud¿etu UE kluczowym instrumentem zabezpieczaj¹cym
mo¿liwoœæ realizacji zobowi¹zañ akcesyjnych wydaje siê po¿yczka na zachowanie p³ynnoœci finansowej
projektu, umo¿liwiaj¹ca, przy stosunkowo niskich kosztach obs³ugi, finansowanie inwestycji ze œrod-
ków krajowych w czasie zmniejszenia b¹dŸ zawieszenia p³atnoœci z funduszów europejskich.

W œwietle przedstawionych faktów za niepokoj¹c¹ uwa¿am informacjê o planowym zmniejszeniu
b¹dŸ zaprzestaniu finansowania po¿yczki na zachowanie p³ynnoœci finansowej. Brak tego instrumentu
znacz¹co utrudni lub nawet uniemo¿liwi realizacjê wielu niezbêdnych inwestycji.

Uprzejmie proszê o zapewnienie, ¿e nie bêd¹ wystêpowa³y tzw. zatory p³atnicze w finansowaniu ze
œrodków funduszy europejskich.

Proszê równie¿ o informacjê, czy beneficjentom bêdzie udzielana pomoc w formie po¿yczki na zacho-
wanie projektu, a jeœli tak, to w jaki sposób.

Z powa¿aniem
Andrzej Grzyb




